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Esteettömyysdirektiivin toimeenpano 

 

Näkövammaisten liitto on tyytyväinen, että esteettömyysdirektiivin toimeenpano osaksi 

kansallista lainsäädäntöä on viimein edennyt. Sisällöltään direktiivi on tärkeä ja kattaa 

monia näkövammaisten ihmisten arjen kannalta keskeisiä asioita. Ikävää on, ettei direktiivi 

kata rakennetun ympäristön esteettömyyden kysymyksiä.  

 

On erittäin tärkeää, että direktiivi toimeenpannaan kokonaisuudessaan. Lisäksi on tärkeää, 

että lain tarkoitus kuvataan riittävän selkeästi ja yksityiskohtaisesti, jottei tarkoitukseen jää 

tulkinnanvaraa.  

 

Direktiivin toimeenpanossa on tarpeen tavoitella kaikille sopivan suunnittelun (DFA) 

toteutumista. Kun tämä toteutuu alusta lähtien, ei korjaavia toimenpiteitä tarvita. Yhtenä 

direktiivin toimeenpanon riskinä on, että artikla 14 toimeenpannaan kapealla tulkinnalla. 

Tällöin monet yritykset ja toimijat jäisivät direktiivin ulkopuolelle. 

 

Esteettömyys- ja saavutettavuusvaatimukset tulee sisällyttää myös osaksi muita tuotteita ja 

palveluja kuin niitä, joita koskee saavutettavuusdirektiivi tai nyt toimeenpantava 

esteettömyysdirektiivi. Tällaisia ovat muun muassa digitaaliset oppimateriaalit ja 

oppimisalustat. Lisäksi on tarpeen ottaa kaupunkien paikallisliikenteessä käyttöön samat 

esteettömyysvaatimukset, joita sovelletaan artiklan 2 ja 2c kohdan mukaisesti ilma-, linja -, 

auto-, rautatie- ja laivaliikenteeseen.  

 

Jo nyt on tärkeää ratkaista, millä tavoin varmistetaan, että säädökset tulevat tosiasiassa 

käyttöön. Samoin niiden toteutumisen valvonnasta sekä ohjauksesta ja neuvonnasta tulee 

päättää riittävän ajoissa. Valvonnan tulee olla vahvalla pohjalla. 
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